
 

Hány fehérvári iskolában van okosterem? 

Most már az a kérdés, hogy hányban nincs, már csak 3 három ilyen általános iskola van, de 

terveink szerint az idei év végén vagy a jövő év elején ők is tudnak csatlakozni a programhoz. 

Tervben van további bővítés? 

Igen, természetesen. Egyrész a további 3 iskola becsatlakozása is fontos, másrészt a 

programban már résztvevő iskolák további fejlesztésén is gondolkodunk. Felmerült például 

második tantermek létrehozása is. 

Miért tartja fontosnak az ilyen jellegű fejlesztéseket? 

A diákok miatt tartom fontosnak, mert nem ti döntitek el, hogy milyen világban akartok-e 

élni, mert beleszülettetek a digitális korszakba. A tanárok és a felnőttek szeretnének segíteni, 

hogy megtaláljátok a szakmátokat, és el tudjatok helyezkedni a világban a modern 

kihívásoknak megfelelően. Az is nagyon fontos, hogy ezeket az ismereteket úgy szerezzétek 

meg, hogy élvezitek a tanulást. 

Kik finanszírozzák, és mennyibe került iskolánk okosterme? 

Átlagárat tudok mondani, az 15 millió forint egy iskolában. Ennyibe kerülnek a bútorok, 

eszközök. A finanszírozásban helyi cégek és az önkormányzat vesz részt a tankerület 

támogatásával. 

Hogy tetszett a tanóra? 

Nagyon tetszett annak ellenére, hogy a matekot nem nagyon szerettem, nekem a humán 

tárgyak és a történelem volt a kedvencem. Matekra mindig félve mentem be, főleg 

feleléskor.  

Melyik eszközt tartja a leghasznosabbnak? 

Itt most nem eszközt fogok mondani, mert én úgy gondolom, hogy a tanár a legfontosabb. Az 

eszközök elavulnak. Itt van ez a lézervágó, ami a legmodernebb technológia és az okostermek 

között is újdonság, két év múlva elavult lesz. De a pedagógus hozzáállása, kreativitása, amivel 

felétek fordul, az megmarad. Ezt a lelkesedést és kreativitást láttam ezen a matematikaórán 

is. 

Mennyire tudta az órai kérdésekre a választ? 

Körülbelül a felére tudtam.  

 

Sikerült megszólaltatnunk a program szakmai vezetőjét, Laufner Tamást is. 

Mióta szervezi az Alba Innovár az okosterem programokat? 

Négy éve. Eleinte óvatosak voltunk, csak egy iskolával kezdtünk, ez a Széna téri volt. Kettős kihívás 

előtt álltunk: az elsődleges cél az oktatás, coacholás volt, de mi magunk is sokat fejlődtünk ezalatt. 

Például az idén már az MI és a kiberbiztonság is fontos szerepet kapott, négy éve ez még nem volt 

hangsúlyos, kritikus helyzetű.  

Hogyan indult a program? 

Ez egy nagyobb program része, amit hét éve indított az Alba Innovár. A város összes diákja - ez 

körülbelül 20.000 fő - kapcsolatba kerüljön a legmodernebb digitalizációs technológiával. Aki pedig 

megkedveli, annak szakkör formájában is tudunk további segítséget nyújtani. Mindezt ingyenesen. 

Két év alatt akkora lett az igény, hogy az iskolákba is kivittük a technológiát. Elkezdtük a programot, 

de nem csak a digitális eszközparkot vittük el, hanem a tanárokkal is egy olyan együttműködést 

indítottunk, ami mára szinte Európában is egyedülállóvá vált.  



Mit tart a program legnagyobb sikerének? 

Titeket, hogy a nap végén ti jobban élvezitek az órákat és olyan képességekre tehettek szert, mint a 

fókuszálás, csapatmunka, kreativitás. Ezért jobban fogjátok érezni magatokat. Ezt látom ezeket a 

mosolygós arcokat. 

Élvezte a tanórát? 

Nagyon, de szerintem látszik is rajtam. 
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